
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 16. september 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 195
Vil ministeren redegøre for, hvilke kriterier for evidens, Sundhedsstyrelsen
lægger til grund, når behandlinger og præparter godkendes til brug? Og vil mi-
nisteren redegøre for, hvorfor Sundhedsstyrelsen i nogle tilfælde afkræver
medicinsk evidens for effekt, sikkerhed og kliniske forsøg på mennesker for at
godkende et præparat, hvilket er tilfældet i forbindelse med godkendelse af
cannabis som lægemiddel, jf. ’Notat om medicinsk brug af cannabis’ af den
26. februar 2014 fra Sundhedsstyrelsen, mens Sundhedsstyrelsen i forhold til
et andet lægemiddel, HPV-vaccinen, har godkendt præparatet uden samme
krav til evidens, men endda vedkender, at der er behov for mere forskning og
evidens på området, jf. svar på SUU alm. del – spm 15?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carolina Magdalene Maier (ALT).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carolina.Maier@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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